



ISTANBUL INNOVATION DAYS

Building movements for social impact and system innovation

About 150 people from more than 50 countries gathered at the 'Istanbul Innovation Days' (31 October - 2 November), organised by UNDP and Nesta, to share, learn and discuss how building movements for government and cross-sector innovation might create social impact on a larger scale.

[Read more >>](#)

Latest news from the website

[New OECD data expose deep well-being divisions >>](#)

[EU renews glyphosate for five years >>](#)

[URBIS: new advisory service for cities >>](#)

[Household energy prices in the EU down >>](#)

[Towards a “flexible, fair and sustainable” Common Agricultural Policy? >>](#)

[Erasmus+: another record year >>](#)

[Research & development intensity in the EU still lagging behind >>](#)

[Global economy strengthens, but further policy action is needed >>](#)

[EU publishes list of non-cooperative tax jurisdictions >>](#)

[Roadmap for deepening Economic and Monetary Union >>](#)

[New support for EU regions working together on high-tech projects >>](#)

[Applications open for first "EU Cities for Fair and Ethical Trade" award >>](#)

[Brexit: Commission recommends sufficient progress to Council >>](#)

[Social protection: highest ratios in France, Denmark and Finland >>](#)



WHAT'S NEW AT AEIDL?

Social innovation for refugee inclusion

Patricia Martinez Sáez reports on the Social Innovation for Refugee Inclusion event, organised by the European Economic and Social Committee (EESC) on 16 and 17 November.

[Read more >>](#)

Other news

BROKERAGE EVENT ON SOCIAL ENTREPRENEURSHIP DEVELOPMENT (BRUSSELS, 13 DECEMBER)

The objective of the **Social Seeds B2B matchmaking event**, organised by **EURADA**, is to facilitate interregional **exchange** of policies and **practical knowledge** between policymakers, social enterprises, social (impact) investors, corporations, business accelerators and academia to inspire, connect and enrich the **social enterprise ecosystem** in Europe. The **EMEN** project, coordinated by **AEIDL**, will be presented during one of the sessions.

[Read more >>](#)

ECOLISE IS RECRUITING A POLICY COORDINATOR

ECOLISE, the European network for **community-led initiatives on climate change** and sustainability, is now at an **exciting stage in its development** and is currently recruiting for the post of **Policy Coordinator**.

[Read more >>](#)

ONE FUND FOR LOCAL DEVELOPMENT: THE VENHORST DECLARATION

In its **Venhorst Declaration**, the 3rd **European Rural Parliament** (250 people representing rural communities in 40 countries) called for a new **unified basis for funding of local development**. This would bring together a significant slice of the four European Funds – Rural, Regional, Social and Maritime – into a **fund for Community-Led Local Development**, managed in a unified way at European and national levels.

[Read more >>](#)

SOCIAL INNOVATION IN LOCAL DEVELOPMENT: LESSONS FROM THE NORDIC COUNTRIES AND SCOTLAND

This **Nordregio** publication reports on the outcomes of a project that explores the role of **social innovation in local development** in the Nordic countries and Scotland. The **study** has a strong **rural focus** that shows how **small communities** develop **innovative solutions** to some of their **local challenges**.

[Read more >>](#)

IRELAND, BEST ABLE COUNTRY TO FEED ITS PEOPLE

Ireland is the world's most "food-secure" nation, improving its food affordability, availability, quality and safety, according to the sixth annual **Global Food Security Index** compiled by **The Economist Intelligence Unit**.

[Read more >>](#)

AEIDL Flash

The purpose of our fortnightly electronic newsletter, *AEIDL Flash*, is to draw attention to the news on our website. These news items from different sources are selected for the interest they may have for local development in Europe. If you do not wish to receive it in the future, please send an email to [Jean-Luc Janot](#).



ASSOCIATION EUROPÉENNE POUR L'INFORMATION SUR LE DÉVELOPPEMENT LOCAL asbl

08 DECEMBRE / DECEMBER 2017

[> English version](#)



JOURNÉES DE L'INNOVATION ISTANBUL

Fédérer l'innovation sociale, publique, politique et démocratique

Les «Istanbul Innovation Days», organisés par le PNUD et Nesta, ont rassemblé, du 31 octobre au 2 novembre, environ 150 intervenants publics et privés en provenance d'une cinquantaine de pays. L'objectif était

de réfléchir ensemble aux limites actuelles de l'innovation publique et à son avenir.

[Lire plus >>](#)

Dernières nouvelles sur le site

[De profonds fossés en matière de bien-être >>](#)

[Le glyphosate réautorisé pour cinq ans >>](#)

[URBIS: nouveau service de conseil pour les villes >>](#)

[Prix de l'énergie à usage domestique en baisse dans l'UE >>](#)

[Vers une politique agricole commune «flexible, juste et durable»? >>](#)

[Erasmus+: nouvelle année record >>](#)

[L'intensité de recherche & développement encore insuffisante >>](#)

[L'économie se redresse mais l'action publique reste nécessaire >>](#)

[L'Union publie la liste des juridictions fiscales non coopératives >>](#)

[Feuille de route pour approfondir l'Union économique et monétaire >>](#)

[Aide aux régions collaborant à des projets de haute technologie >>](#)

[Lancement du prix «EU Cities for Fair and Ethical Trade» >>](#)

[Brexit: recommandation au Conseil de constater des progrès suffisants >>](#)

[Protection sociale: France, Danemark et Finlande en tête >>](#)

QUOI DE NEUF À L'AEIDL?



L'innovation sociale pour l'intégration des réfugiés

Patricia Martinez Sáez rend compte de l'événement «L'Innovation sociale pour l'inclusion des réfugiés», organisé par le Comité économique et social européen (CESE) les 16 et 17 novembre.

[Lire plus >>](#)

Autres nouvelles

DÉVELOPPEMENT DE L'ENTREPRENARIAT SOCIAL (BRUXELLES, 13 DÉCEMBRE)

L'objectif de cette rencontre de **réseautage Social Seeds B2B**, organisée par **EURADA**, est de faciliter les **échanges** interrégionaux de **pratiques** entre décideurs politiques, entreprises sociales, investisseurs sociaux, accélérateurs d'entreprises, secteur privé et monde universitaire pour inspirer, connecter et enrichir l'écosystème des **entreprises sociales** en Europe. Le projet **EMEN**, coordonné par l'**AEIDL**, sera présenté lors d'une des sessions.

[Lire plus >>](#)

COLLOQUE RTES/REVES: «EUROPE & ÉCONOMIE SOCIALE ET SOLIDAIRE» (LILLE, 12 JANVIER)

Levier essentiel d'une transformation écologique et sociale, l'**économie sociale et solidaire** est très présente dans les politiques et dispositifs de l'Union européenne. Les **réseaux REVES** et **RTES** vous invitent à mieux découvrir ce secteur autour de **témoignages concrets** de **collectivités locales** françaises et étrangères,

engagées dans des **projets européens** centrés sur l'ESS.

[Lire plus >>](#)

OFFRE D'EMPLOI ECOLISE: COORDINATION DES POLITIQUES

ECOLISE, le réseau européen des initiatives citoyennes sur le changement climatique et la durabilité, est en plein développement et vient d'ouvrir un poste de **coordinateur/trice des politiques**.

[Lire plus >>](#)

UN SEUL FONDS POUR LE DÉVELOPPEMENT LOCAL: LA DÉCLARATION DE VENHORST

Dans sa «**Déclaration de Venhorst**», le 3e **Parlement rural européen** (250 personnes représentant les territoires ruraux de 40 pays) plaide pour un **financement unifié du développement local**. Il s'agirait de regrouper une part significative des quatre Fonds européens - rural, régional, social et maritime - en **un seul fonds DLAL/CLLD**, cogéré aux niveaux européen et national.

[Lire plus >>](#)

L'INNOVATION SOCIALE DANS LE DÉVELOPPEMENT LOCAL: LE CAS DES PAYS NORDIQUES ET DE L'ÉCOSSE

Cette **publication** de **Nordregio** rend compte des résultats d'un projet sur le **rôle de l'innovation sociale dans le développement local** dans les pays nordiques et en Écosse. Fortement axée sur le **milieu rural**, l'étude montre comment les **petites collectivités** élaborent des **solutions novatrices** à certains de leurs **défis locaux**.

[Lire plus >>](#)

L'IRLANDE, PAYS LE PLUS APTE À NOURRIR SA POPULATION

Accessibilité, disponibilité, qualité, sûreté de l'alimentation... **l'Irlande** arrive en tête du **classement mondial de la sécurité alimentaire** établi par **The Economist Intelligence Unit**.

[Lire plus >>](#)

AEIDL Flash

La fonction de notre lettre électronique bimensuelle AEIDL Flash est d'attirer l'attention sur les nouvelles publiées sur notre site. Ces nouvelles sont sélectionnées à partir de différentes sources, en fonction de l'intérêt qu'elles peuvent présenter pour le développement local en Europe. Si vous ne souhaitez plus recevoir cette publication à l'avenir, il vous suffit d'envoyer un courriel à [Jean-Luc Janot](#).

© 2017 AEIDL